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SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA  TENIR 
LLOC EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 19’00 HORES DEL DIA  

DIVUIT DE GENER DE 2010 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. José Andrés Gallego Méndez. Batle-President 
Sr. Bartomeu Alzina Sureda 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Margalida Bover Vadell 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sr. Mateu Garau Flaquer 
Sr. Joan Ferrer Flaquer 
Sra. Maria Isabel Vives Liberal 

 Sr. José Medina Suárez  
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
Sra. Maria Orts Rodríguez 

 Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
NO HI ASSISTEIX: 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 
 
 

Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR: 23/12/09 .- En compliment d’allò 
que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 1 5 de desembre, 
Municipal i de règim local de les Illes Balears i l ’article 91.1 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat pel Real Decret 2568/1986, de 28 de  novembre, el Sr. 
President demana als membres de la Corporació si al gú té alguna 
observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior , que va tenir lloc 
dia VINT-I-TRES de DESEMBRE de 2009, de la qual se n’ha expedit, 
prèviament, còpia de l’esborrany a cada Regidor per  al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible form ulació 
d’al·legacions, si fos el cas. 
 

El Sr. Mateu Melis manifesta que en el punt "III.- AUTORITZAR AL 
REGIDOR SR. BARTOMEU ALZINA SUREDA LA REDUCCIÓ DE L A SEVA JORNADA", es 
diu:  
 

“Autoritzar al Regidor d’Urbanisme, el Sr. Bartomeu  Alzina 
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Sureda, una dedicació parcial del 90 %, amb una ret ribució bruta anual 
de 28.000,00 €, dividida en 14 pagues anuals i igua ls, i una dedicació 
distribuïda en la forma d’un mínim de 36 hores setm anals.” 
 

No obstant això, quan es van aprovar les retribucio ns dels 
regidors, a una dedicació del 90 % es va assignar u na retribució de 
23.800 €. Per tant això ha d’aclarir-se o rectifica r-se.  
 

El Sr. Joan Ferrer diu que es va aprovar la retribu ció del Sr. 
Alzina, però encara que no van veure l’expedient en  el Ple, es creien 
que la retribució era de 23.800 €.  
 

La Sra. Maria Orts manifesta també que pensava que s’aprovava 
una retribució de 23.800 €. 
 

En conseqüència, es deixa l’aprovació de l’acta sob re la taula. 
 
II.- ADEQUACIÓ I REHABILITACIÓ D’EDIFICI D’ÚS ESPOR TIU “S’ALZINAR” .- 
El Sr. Rafel Fernández Mallol informa sobre la inve rsió que proposa 
sol·licitar per a executar obres d’adequació i reha bilitació de 
l’edifici d’ús esportiu de S’Alzinar, a l’empara de l disposat en el 
Reial Decret-Llei 13/2009, de 26 d’octubre, pel qua l es crea el Fons 
Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local.  
 

Obert el debat, el Sr. Joan Ferrer Flaquer diu que en l’equip de 
govern, a pesar de les promeses del Sr. Batle el di a de la seva 
elecció, segueix sense disposició de diàleg ni de c onsens. Ha convocat 
la sessió plenària sabent que faltava una regidora del PP. Així tot 
s’aprovaria sense problemes.  

Les propostes de sol·licitud de finançament han est at estudiades 
en tres sessions de la Junta de Portaveus, encara q ue les dues últimes 
es podrien haver evitat.  

No s’accepta cap proposta de l’oposició, com per ex emple 
sol·licitar finançament per al Camí del Far, que és  una obra 
necessària, no solament per seguretat, sinó per rao ns turístiques.  

Les directrius de l’equip de govern segueixen sent les mateixes 
d’abans, res de consens.  

Tampoc es té en compte en aquest pla de finançament  les obres en 
la zona turística de Cala Rajada, com en l’anterior  pla. No es fan 
inversions en Cala Rajada i això és greu: viuen més  ciutadans, hi ha 
més comerços, més hotels, més turisme. Però no es t é en compte ni es 
fan inversions.  

Tampoc s’ha convocat al Consell de Entitats Ciutada nes para 
saber les seves propostes. Això significa que no hi  ha tarannà, ni 
consens.  

Referint-se en concret a les inversions en S’Alzina r diu el Sr. 
Ferrer que no està d’acord. És un edifici esportiu que s’utilitza pel 
centre Escolar i el poble no pot utilitzar-lo. Cada  vegada s’ha de 
demanar permís al Centre o a la Conselleria d’Educa ció. És un edifici 
que s’ha de rehabilitar, però ho ha de pagar la Con selleria 
d’Educació. 
 

El Sr. Batle respon que sabia que faltava una regid ora del PP, 
però la sessió s’ha convocat per motiu dels termini s.  
 

El Sr. Ferrer diu que sabia que li respondria això,  però 
s’hauria d’haver previst, igual que altres Ajuntame nt, que ja han 
sol·licitat les subvencions. 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez diu que aquests projec tes es van 
acordar per a votar a favor del canvi de Batlia. L’ espai de S’Alzinar 
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és una zona esportiva i és municipal. La seva rehab ilitació és una 
obra prioritària. Les obres d’És Figueral també són  necessàries per a 
poder obrir la piscina. Queden alguns dubtes, per e xemple, el 
pressupost de S’Alzinar és molt ajustat i no sabem si es podran 
executar totes les obres necessàries. Per això dema na que quan 
estiguin els projectes acabats es convoqui una comi ssió per a 
informar. 
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa la següent intervenció: 
 
“CONSIDERACIONS GENERALS 
 
En primer lloc, donar les gràcies al Sr. Batle per separar els punts 
del pla E per així poder votar cadesqun dels que es tem d’acord i dels 
que no. 
 
En segon lloc, reafirmarnos en el que ja sabiem. El  Sr. Gallego xerra 
de consens i per ell, això és que tots diguem sí  a les seves 
propostes. I això no és consens. Per mostra, hem fe t propostes per el 
pla E i no s’ha recollit cap ni una.  
 
Heu demanat a les associacions de veïns que en trob en de tot això, on 
se gastarien ells els dobbers. NO. Tornam a entrar en l’època de 
govern autoritari i prepotent de fa algunes legisla tures on només 
tenien paraula els governants. Després xerrau de pa rticipació 
ciutadana.  
 
També la discriminació entre els dos nuclis urbans més poblats 
(Capdepera i Cala Rajada). Al primer pla E, no ho v arem voler criticar 
per que ja ho haviem fet als pressupostos del 2008 on de cada 100€, 
80€ s’invertien a Capdepera. Pues bé, al pla E, la diferència encara 
és pitjor. El 87 % a Capdepera i el 13 % a Cala Raj ada. 
 
Hem proposat fer uns banys públics a la plaça dels pins, que els 
comerciant que ho reivindiquen, incloent una caseta  digna per els 
taxistes i una oficina de turisme. Arreglar l’aljub  de la plaça de 
l’orient (després xerrau molt sobre preservació del  nostre patrimoni). 
Vaig proposar aprofitar la gespa vella del camp de futbol per fer un 
circuit a tot el perímetre del Clot de Sa Grava, co sa que no significa 
massa cost, etc. No s’ha recollit cap ni una. Evide ntment ja ho 
sabiem, si UCAP-UM accedia a la Batlia.  
 
També vull que quedi clar que és molt comercial, po líticament xerrant, 
que els senyors del PSOE de Madrid surtin dient que  per tal de paliar 
la crisi han invertit 5.000 milions d’€ en infraest ructures i que 
crearan no se quans de milers de llocs de treball. El  que no diven és 
que al manco ja al 2010 ens han enviat 300.000’-€ m enys que l’any 
anterior. Per tant, queda clar que qui paga al fina l aquestes obres, 
que amés els dobbers que arriben van en funció de l a població de cada 
municipi, son els ciutadans de Capdepera.  
 
 Al marge de les propostes fetes, després de llegir  el decret, se 
poden destinar dobbers a despesa corrent. Això ens canvia la visió 
sabent com estan els números de l’ajuntament. Vosal tres haguessiu 
pogut destinar una part important d’aquests fons, a  tapar despesa 
corrent, i ho citaré textualment: pag: 91719 del BO E nº 265. 
“financiación de actuaciones de interés social: Con  cargo al fondo 
estatal …podrán financiarse gastos corrientes de pr ogramas de 
actuación de naturaleza social en que incurran los Ayuntamientos en el 
ejercicio de sus competencias durante 2010 y que se  encuentren 
contemplados o se incluyan en el presupuesto munici pal 
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correspondiente. En concreto, los relativos a educa ción, Servicios de 
atención a las personas en situación de dependencia , los derivados de 
las prestaciones de los servicios sociales y de pro moción y 
reinserción social” 
Per tant, si miram els pressupostos, podrien destin ar a fer front a 
aquestes partides uns 248.000’-€. (Promoció educati va, centre de dia, 
escola viva, immigració, treballadores de llevant, etc.). Per tant 
nosaltres ho proposem. 
 
Però no, aquest equip de govern (encapçalat pel Sr.  Gallego) s’estima 
més fer un crèdit de 600.000’-€ per que no te dobbe rs i després 
destinar els que ens venen de dalt per posar formig ó en lloc de tapar 
les despeses socials. No torneu a plorar que no ten iu dobbers, el que 
passa és que no les sabeu gestionar. Això suposaria  248.000’-€. per 
pagar als petits proveïdors, que fa un any que no c obren i deixaria 
les inversions per millors temps. A, si, els llocs de feina, son les 
petites empreses que si cobren, poden pagar i creix er, que vol dir 
crear feina. Si no, prest han de tancar. Basta mire u els diaris. 
 
Després tenim que podem destinar fons a subministre s d’equipaments de 
edificis municipals. Molt bé, prest s’acabarà sa mu ltiusos i sabem que 
i entra el mobiliari, però de equips informàtics, i l·luminació 
escènica, etc. no en sabem res. El mateix de Can Cr eu D’inca, com 
pagarem l’equipament???  
No hagués estat més sensat acabar tot això i no eng egar nous projectes 
i deixar-ho tot a mitjes???. 
 
Per tant, nosaltres, malgrat tenim el nostre vot de cidit a cadesquna 
de les inversions, vos proposam, i queda temps fins  el 04.02.2010 per 
presentar sol·licituds, que quedi damunt la taula i  en tornem a 
parlar. 
 
2.- US ESPORTIU EDIFICI S’ALZINAR.- En aquest exped ient, nosaltres 
votarem en contra per dos motius: El primer és que no hem vist el 
projecte, que segons el pressupost s’ha ajustat a 2 00.000’-€ redons. 
Ni siquiera a la comissió informativa se ens va sab er explicar el 
contingut de les partides. En segon lloc, creim que  un edifici que 
s’emplea al 100 % amb finalitats educatives (ja se que algunes vegades 
ens ho deixen per fer alguna activitat), les compet ències son de 
educació, llevat el manteniment. Ara bé, una invers ió de 200.000’-€ no 
és una reparació.” 
 

El Sr. Rafel Fernández respon que no entén com el S r. Batle i el 
Sr. Regidor de Cultura de l’anterior Ajuntament no sàpiguen que 
l’edifici de S’Alzinar és de l'Ajuntament, no de la  Conselleria. A més 
aclareix que la Conselleria d’Educació ha fet inver sions en educació: 
s’està ampliant l’IES.  

El pressupost d’aquest projecte és molt ajustat, pe rò 
s’intentarà que sigui suficient. Tampoc entén que n o es vulgui 
rehabilitar un edifici esportiu que utilitzen els n ens del poble, amb 
independència que ha d’ampliar-se l’oferta a altres  col·lectius del 
municipi perquè també ho utilitzin fora de l’horari  escolar. 

 
El Sr. Joan Ferrer diu que està admirat perquè el S r. Fernández 

Mallol no li ha entès: no ha dit que l’edifici no s igui de 
l’Ajuntament, sinó que per a utilitzar-lo es necess ita permís de la 
Conselleria i amb molta dificultat.  
 

El Sr. Mateu Garau diu que ha donat permís a alguns  col·lectius 
per a utilitzar l’edifici, sense necessitat de l’au torització de la 
Conselleria.  
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El Sr. Ferrer insisteix que ha de rehabilitar-se l’ edifici, però 

ha de pagar la Conselleria. 
 

El Sr. Batle diu que aquest assumpte s’ha tractat e n tres 
sessions de la Junta de Portaveus i es va arribar a  la conclusió que 
aquests projectes eren els més convenients.  
 

El Sr. Mateu Melis diu que en la primera sessió es va acordar 
dedicar el 20% a despeses corrents de contingut soc ial. És necessari 
sol·licitar subvenció per a despesa corrent social.  És necessari 
rehabilitar l’edifici de S’Alzinar, però la Consell eria hauria de 
pagar les obres.  
 

El Sr. Joan Ferrer diu que abans d’iniciar-se la se ssió ha 
preguntat pels expedients d’aquests projectes i no estaven. Els 
expedients han d’estar a la disposició dels regidor s.  
 

La Sra. Maria Orts diu que haurien d’estar els expe dients. 
 

No havent-hi més intervencions, per DEU vots a favor (Regidors 
del PSOE, UCAP-UM, PSM-EN i EU-Els Verds) i SIS  vots en contra  
(Regidors del PP i Es Grup), sent disset el nombre legal de membres 
del Consistori i setze els assistents, s’acorda: 
 

Aprovar la realització de les inversions i sol·lici tar la 
inclusió en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la S ostenibilitat 
Local, de les obres de l’adequació i rehabilitació d’edifici d’ús 
esportiu S’Alzinar, amb un pressupost de 185.713,79  €; IVA 16%: 
29.714,20 €. Total: 215.427,99 €. Projecte, direcci ó d’obres, estudi i 
coordinació de seguretat i Salut i Projecte d’activ itats: 25.921,00 €; 
16 % IVA: 4.147,36 €; Total: 30.068,36 €.   
 
 
III.- ADEQUACIÓ I MILLORA DE LES INSTAL·LACIONS ESP ORTIVES 
“S’ALZINAR” .-  
 
 

A petició del Sr. Joan Ferrer, per a permetre la deliberació sobre els punts 
següents del ordre del dia, a l’empara del disposat en l’art. 87 del Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per 
Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle acorda una breu 
interrupció, sent les 19’50 hores.  
 
 

Sent les 19’55 hores es reprèn la sessió. 
 

El Sr. Joan Ferrer diu que davant l’actitud de l’eq uip de govern 
i la falta dels expedients dels projectes, els regi dors del PP 
abandonen la sessió.  
 

A continuació, tots els regidors del PP surten de l a Sala de 
Sessions.  
 

A la vista d’aquesta nova situació el Sr. Batle pro posa 
suspendre la sessió i convocar una nova. 

 
IV.- ADEQUACIÓ I MILLORA D’EDIFICI D’ÚS ESPORTIU “E S FIGUERAL”. 
V.- ADEQUACIÓ I MILLORA DE LES INSTAL·LACIONS DEL C ENTRE ESPORTIU “ES 
FIGUERAL”. 
VI.- XARXA ELÈCTRICA ZONA ESCOLETA CAPDEPERA. 
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VII.- MILLORA EFICIÈNCIA ENERGÈTICA ENLLUMENAT PÚBL IC 
VIII.- CENTRE DE MESURES PER A L’EFICIÈNCIA ENERGÈT ICA AL CENTRE 
ESPORTIU ES FIGUERAL. 

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint hores. 

 


